
PROTOKÓŁ Nr 0012.5.11.2013 

z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu 12 grudnia 2013r. 

 

Miejsce posiedzenia: Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój sala nr 130A. 

Czas posiedzenia: godz. 13.30 – 15.15 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie z 
załączonymi listami obecności.  

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Rola koordynatora rodzin. 

4. Sprawy bieżące. 

 

o projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, z autopoprawką , /2014 – 2020/ 

 

o projekt uchwały w sprawie budżetu miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 
rok, z autopoprawką, 

 

o projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, /na 2013r./ 

 

o projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie 
budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok, 



 

o projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub w części łącznie z odsetkami odroczenia 
terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia 
opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej, 

 

o projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 
2014r. , 

 

o projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na 2014r. , 

 

o pismo w sprawie kampanii profilaktycznej Zachowaj Trzeźwy Umysł, 

 

o odpowiedź na wypis z dyżuru wiceprzewodniczącego rady miasta 
Ryszarda Piechoczka, 

 

o odpowiedź na pismo w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego, 

 

o odpowiedź na pismo w sprawie zamiany lokalu socjalnego, 

 

o odpowiedź na prośbę w sprawie przydziału lokalu z dyżuru radnej 
Bernadety Magiera, 

 

 

o odpowiedź na wypis z dyżuru radnej Bernadety Magiera. 

 

5. Wolne głosy i wnioski. 



6. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

 

Ad. 1 

 

Otwarcia posiedzenia dokonała przewodnicząca komisji radna Bernadeta Magiera, 
która powitała zebranych. 

 

 

Ad. 2 

 

Porządek obrad został przyjęty głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących 
się – 0. 

 

 

Ad. 3 

 

Rola koordynatora rodzin. 

 

Klaudia Nietrzebka – Ośrodek Pomocy Społecznej 

- Koordynator rodziny i pieczy zastępczej, to nowa funkcja. Dotąd pracowaliśmy 
na podstawie ustawy o pomocy społecznej. Jest to stanowisko wprowadzone na 
mocy ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej w czerwcu 2011r. 
W roku 2012 nie udało się zatrudnić koordynatora. W tym roku mamy już 
koordynatora. Koordynator to osoba, która w żaden sposób nie jest związana z 
wypłatą świadczeń dla rodziny. Odpowiada za pracę socjalną z rodziną. 
Przygotowuje np. z asystentem rodziny i z rodziną zastępczą plan pomocy 
dziecku. Pomaga rodzinom zastępczym w nawiązaniu wzajemnego kontaktu. 
Zapewnia dostęp do specjalistycznego poradnictwa psychologicznego, 
reedukacyjnego, rehabilitacji, jeśli jest taka potrzeba. Jej obowiązkiem jest 
zgłaszanie do ośrodków adopcyjnych dzieci, z uregulowaną sytuacją prawną. 



Podczas pobytu u rodziny rozmawia o problemach, o potrzebach. W zależności od 
tego, z jaką rodziną przyjdzie jej pracować, szuka dróg rozwiązania konkretnych 
sytuacji. Minusem tego jest, że koordynator jest przydzielany rodzinie zstępczej 
na wniosek. Udało nam się w tym roku pozyskać dotację w ramach resortowego 
programu wspierania rodziny z systemu pieczy zastępczej. Program prowadzi 
ministerstwo pracy i polityki społecznej. Dostaliśmy 8 307,50 zł na 
wynagrodzenie dla kordynatora. Od kwietnia jest pani, która pracuje z rodzinami 
zastępczymi.  

Zasadą ustawy było, że nowa rodzina zastępcza, która jest powołana przez sąd 
nie została sama. Pracownik OPS-u, który wypłaca jej świadczenie ma obowiązek 
ją wspierać, ale ma pod swoją opieką np. sto rodzin zastępczych. Nie jest w 
stanie sukcesywnie i regularnie, przynajmniej raz w miesiącu, nawiązać kontakt z 
każdą z rodzin. Koordynator ma tylko 30 rodzin pod swoją opieką. W ciągu 
miesiąca jest w stanie odwiedzić każdą z rodzin. Ma z rodziną regularny kontakt, 
również telefoniczny. Rodziny są rozczarowane, bo umowa pani koordynator 
wygasa z końcem grudnia. Będziemy czekać na kolejną część dotacji z 
ministerstwa. Mamy nadzieję, że znowu nas ministerstwo wspomoże. Dzieci 
nieraz mają problemy, bo zostały wyrwane ze środowiska rodziców 
biologicznych, do osób z którymi wcześniej nie miało kontaktu.  

 

Trzeba pomóc dziecku i rodzinie. Nieraz pojawiają się problemy z zaburzeniem 
zachowania, gdzie dziecko nie radzi sobie, z sytuacjami stresowymi. Nieraz jest 
potrzeba konsultacji w poradni psychologiczno – pedagogicznej i wtedy pomaga 
umówić wizytę. Nikogo nie chcemy zostawić bez pomocy. Obecnie jest 28 rodzin 
zastępczych, a trzy rodziny zostały rozwiązane. W rodzinach zastępczych jest 39 
dzieci. Nie zawsze dziadkowie, tworzący rodzinę zastępczą, dają radę z 
wychowaniem dziecka. Wtedy wsparciem służy właśnie koordynator rodzin. 
Przedstwiciele rodzin zastępczych mówią, że potrzebny był koordynator. Praca 
koordynatora rodzin jest trudna. Ustawodawca zakładał, że od 2015r. Każda 
rodzina zastępcza będzie miała swojego koordynatora. Jest to ustawowy nakaz. 
Trzeba przede wszystkim brać pod uwagę dobro dziecka.  

 

Elżbieta Siwiec 

- Jakie przygotowanie zawodowe powinna mieć taka osoba ? 

 

Klaudia Nietrzebka 

- Koordynator rodzin powinien mieć wykształcenie wyższe kierunkowe, taki zapis 
jest w ustawie. Jest wymieniona pedagogika, psychologia, socjologia, nauka o 
rodzinie. Jeśli ma inne wykształcenie, to musi być ono uzupełnione studiami 
podyplomowymi w zakresie psychologii, pedagogiki. Jest wtedy jeszcze warunek 
konieczny - wymagane roczne doświadczenie w pracy z rodziną zastępczą.  



 

 

Ad. 4 

 

Sprawy bieżące. 

 

o projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, z autopoprawką , /2014 – 2020/ 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz skarbnik miasta. W 
załączniku nr 1 wprowadza się zmiany wynikające z autopoprawki do projektu 
uchwały w sprawie budżetu miasta na 2014 rok. Załącznik nr 2 zawiera 
zaktualizowane wartości w zakresie: prognozy limitu wydatków majątkowych w 
2016r. w kwocie 15 056 987 zł i w 2016r. kwotę 12 656 456 zł, wyniku 
finansowego, przychodów, rozchodów, kwoty długu, zakresu rzeczowego 
przedsięwzięć wieloletnich, zmian w załączniku nr 3 dotyczących zestawienia 
przedsięwzięć wieloletnich dotyczących programów i zadań majątkowych.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

 

Elżbieta Siwiec 

- Dlaczego zmniejszamy wydatki w dziale – oświata i wychowanie, po 
autopoprawce pozycja 13 ? Pisze „...zmniejszyć plan wydatków bieżących w 
części gminnej w dziale oświata i wychowanie...”.  

 

Dariusz Holesz 

- Są zajęcia dodatkowe dla przedszkolaków w ramach dotacji. Chodzi o 
zachowanie ciągłości zajęć, stąd będziemy wykładać swoje pieniądze. Do 
dyspozycji były środki w kwocie 300 tys. zł. , które były przeznaczone na urlopy 
zdrowotne. W ramach tych środków przeznacza na zajęcia w przedszkolu ... 

Elżbieta Siwiec 

- Pisze zmniejszyć ... 



 

Dariusz Holesz 

- Zmniejszamy jedno zadanie i przesuwamy na drugie zadanie. Jest to w ramach 
edukacji. 

 

Elżbieta Siwiec 

- To przesunięcie.  

 

Bernadeta Magiera 

- Może się zdarzyć, że nie dostaniemy tych środków ?  

 

Dariusz Holesz 

- Ustawa o systemie oświaty to gwarantuje.  

 

Elżbieta Siwiec 

- Proszę o wyjaśnienie pozycji 1 – dlaczego zrezygnowano z kontynuacji budowy 
parkingu przy ul. Jagiełly, jakie były przyczyny ?  

 

Dariusz Holesz 

- Wnioskodawcy wnioskujący w sprawie wykonania parkingu stwierdzili, że 
parking jest mniej potrzebny niż chodnik. Autorem autoporawki jest prezydent 
miasta. 

 

Elżbieta Siwiec 

- Czyli była to decyzja wnioskodawców ? Rozumiem, że jest to pro publico bono. 

 

Marian Króliczek 

- Co jest w dziale w ramach budowy boiska w kwocie 50 tys. zł ? 



 

Dariusz Holesz 

- Projekt. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 

 

o projekt uchwały w sprawie budżetu miasta Jastrzębie-Zdrój na 2014 
rok, z autopoprawką, 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. W załączniku nr 1 ustala 
się łączną kwotę planowanych dochodów budżetu miasta w wysokości 357 700 
000 zł. W załączniku nr 2 łączna kwota planowanych wydatków budżetu miasta 
to kwota 393 640 000 zł. Deficyt budżetu miasta na dzień 31 grudnia 2014r. 
ustala się na kwotę 35 940 000 zł. Ustala się łączną kwotę planowanych 
przychodów budżetu miasta w wysokości 36 200 000 zł oraz łączną kwotę 
planowanych rozchodów budżetu miasta w kwocie 260 000 zł. Kwota wydatków z 
tytułu poręczeń udzielonych przez miasto, przypadających do spłaty w 2014r. w 
wysokości 413 467 zł. Rezerwy budżetowe to kwota 4 676 139 zł. Dochody z 
tytułu opłat za wydawanie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w 
kwocie 1 730 000 zł przeznacza się na wydatki związane z realizacją zadań 
określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych. Planowane dochody z tytułu opłat za korzystanie ze środowiska i 
wprowadzenie w nim zmian to kwota 3 100 000 zł. Planowane dochody z tytułu 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 10 700 000 zł  

 

przeznacza się na wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania 
odpadami komunalnymi. Z tytułu grzywien nałożonych za naruszenia przepisów 
ruchu drogowego uzyskano kwotę 130 000 zł. Załącznik nr 4 zawiera planowane 
kwoty dotacji z budżetu miasta. W załączniku nr 5 ustala się plan dochodów 
gromadzonych na wydzielonym rachunku jednostek, o których mowa w art. 223 
usta. 1 ustawy o finansach publicznych. Plan wydatków funduszu sołeckiego 
zawiera załącznik nr 6. Projekt uchwały zawiera również upoważnienia 
Prezydenta Miasta do zaciągania zobowiązań, dokonywania zmian w budżecie 
miasta, przekazania niektórych uprawnień.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 



 

o projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, /na 2013r./ 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Proponuje się zmienić 
wieloletnią prognozę finansową w celu dostosowania do zmienianej uchwały w 
sprawie budżetu miasta na 2013r. W sprawie budżetu miasta na 2013r. 
Zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć wieloletnich oraz 
zaktualizowania prognozowanych budżetów kolejnych lat spowodowanych 
zmianami budżetu roku 2013.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 

 

o projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV.191.2012 Rady 
Miasta Jastrzębie-Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie 
budżetu Miasta Jastrzębie-Zdrój na 2013 rok, 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzielił Dariusz Holesz. Zwiększa się planowane 
dochody bieżące budżetu miasta o kwotę 5 050 zł, zgodnie z załącznikiem nr 1. 
Łączna kwota planowanych dochodów budżetu miasta po wprowadzeniu zmian 
wynosi 404 612 086 zł. W załączniku nr 2 zwiększa się planowane wydatki 
budżetu miasta o kwotę 5 050 zł. Łączna kwota planowanych wydatków budżetu 
miasta po wprowadzeniu zmian wynosi 486 417 603 zł. Zwiększa się o kwotę 367 
408 zł plan dotacji udzielanych z budżetu miasta, zgodnie z załącznikiem nr 3.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 3, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 1. 

 

o projekt uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków 
umorzenia w całości lub w części łącznie z odsetkami odroczenia 
terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia 
opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej, 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Teresa Jachimowska dyrektor Ośrodka 
Pomocy Społecznej. Zgodnie z zapisem ustawy rada miasta określa, w drodze 



uchwały, szczegółowe warunki umorzenia w całości lub w części, łącznie z 
odsetkami, odroczenie terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od 
ustalenia opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. Wyrok Wojewódzkiego 
Sądu Administracyjnego stwierdził nieważność z powodu braku konsultacji przed 
podjęciem uchwał.  

 

 

Bernadeta Magiera 

- W załączniku nr 2 jest zapis „...wysokość średniego miesięcznego kosztu w 
danej placówce...”. Czyli całość kosztów.  

 

Teresa Jachimowska 

- Tak całość.  

 

Marian Króliczek 

- Często są to rodziny bez dochodów i jeśli rodzice biologiczni mają dzieci, to 
kiedy mogą wystąpić o umorzenie ? Jak długo dziecko może być w placówce ? 
Dług wtedy rośnie. 

 

Klaudia Nietrzebka 

- Kiedy dziecko trafia do pieczy zastępczej, to jesteśmy zobligowani wszcząć 
postępowanie z urzędu do ustalenia opłaty. Jak wszczynamy postępowanie 
informujemy stronę, jakie ma obowiązki i uprawnienia, wynikłe z uchwały. Jeśli 
nie ma dochodu, albo nie przekracza kryterium150%, to nie zobowiązujemy. W 
sytuacji, kiedy ma przekroczony, ale są okoliczności, które uchwałą powodują, że 
możemy nie ustalać odpłatności, to tak robimy. Odpłatność ustalamy w sytuacji, 
kiedy wiemy, że dana rodzina jest w stanie płacić za dziecko. W sytuacjach, 
kiedy wiemy, że egzekucja przyniesie skutek. Jeśli wiemy, że rodzina nie ma 
dochodu to na ustalenie opłaty nie pozwala uchwała.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

 



o projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 
profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 2014r. , 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Magdalena Ostaszewska – Wdowiak 
główny specjalista – pełnomocnik prezydenta miasta ds. rozwiązywania 
problemów alkoholowych. Rada gminy corocznie zobowiązana jest do przyjęcia 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w 
postaci uchwały rady. Gminny program profilaktyki na 2014 rok zawiera zadania 
dotyczące profilaktyki przeciwalkoholowej oraz sposoby i środki ich realizacji.  

 

Bernadeta Magiera 

- Czy stowarzyszenia mogą się zwracać o środki, jeśli przedstawią program 
antyalkoholowy ? Chodzi mi o stowarzyszenie, jak Akcja Katolicka, która 
organizuje bal bez alkoholu. Mówiła pani o szkołach.  

 

Magdalena Ostaszewska – Wdowiak 

- Szkoły są bezpośrednimi realizatorami gminnego programu. Aby dostać środki 
na konkursy profilaktyczne, to nie startują w konkursie. Dostają pewną kwotę 
bezpośrednio do szkoły. Z profilaktyki organizowane są dwa konkursy. Chodzi o 
pomoc rodzinom z problemem alkoholowym i startują tu kluby abstynenckie. 
Kolejny konkurs rozpoczyna się od września i są to np. warsztaty, zajęcia, 
profilaktyka w szkołach.  

 

Bernadeta Magiera 

- Organizujemy też kolonie i są dzieci dotknięte alkoholizmem. Czy można z tego 
programu dostać środki i przeznaczyć je na pobyt dziecka na koloniach ? Dziecko 
nie kwalifikuje się do skorzystania z pomocy opieki społecznej.  

 

Magdalena Ostaszewska – Wdowiak 

- Jeśli chodzi o środki na bal bez alkoholu, to nie bardzo można skorzystać z 
programu. 

 

Bernadeta Magiera 



- W czasie pobytu dzieci na kolonii przeprowadzamy profilaktykę np. są 
pogadanki na temat szkodliwości picia alkoholu, palenia papierosów.  

 

Magdalena Ostaszewska - Wdowiak 

- Wyjaśnimy z jakich środków można będzie skorzystać. 

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

 

o projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii na 2014r. , 

 

Wyjaśnienia do projektu uchwały udzieliła Magdalena Ostaszewska – Wdowiak. 
Rada gminy corocznie zobowiązana jest do przyjęcia gminnego programu 
przeciwdziałania narkomanii w postaci uchwały rady. Gminny program 
przeciwdziałania narkomanii na 2014 rok zawiera zadania dotyczące 
przeciwdziałania narkomanii oraz sposoby i środki do ich realizacji. 

 

Marian Króliczek 

- Jeśli chodzi o narkomanię, to problem narasta, czy maleje ? 

 

Magdalena Ostaszewska – Wdowiak 

- Może nie maleje, ale nie ma też informacji, że narasta.  

 

Komisja zaopiniowała pozytywnie głosami: za – 4, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 

 

o pismo w sprawie kampanii profilaktycznej Zachowaj Trzeźwy Umysł, 

 



Komisja zapoznała się z powyższym pismem, które stanowi załącznik do 
protokołu.  

 

o odpowiedź na wypis z dyżuru wiceprzewodniczącego rady miasta 
Ryszarda Piechoczka, 

 

Komisja zapoznała się z powyższą odpowiedzią na wypis z dyżuru, która stanowi 
załącznik do protokołu.  

 

o odpowiedź na pismo w sprawie przydziału lokalu mieszkalnego, 

 

Komisja zapoznała się z powyższą odpowiedzią na pismo, która stanowi załącznik 
do protokołu.  

 

o odpowiedź na pismo w sprawie zamiany lokalu socjalnego, 

 

Komisja zapoznała się z powyższą odpowiedzią na pismo, która stanowi załącznik 
do protokołu.  

 

 

o odpowiedź na prośbę w sprawie przydziału lokalu z dyżuru radnej 
Bernadety Magiera, 

 

Komisja zapoznała się z powyższą odpowiedzią na pismo, która stanowi załącznik 
do protokołu.  

 

o odpowiedź na wypis z dyżuru radnej Bernadety Magiera. 

 

Komisja zapoznała się z powyższą odpowiedzią na wypis z dyżuru, która stanowi 
załącznik do protokołu.  



 

Ad. 5 

 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Wolnych głosów i wniosków nie zgłoszono.  

 

 

 

Ad. 6 

 

Zakończenie posiedzenia. 

 

Przewodnicząca komisji podziękowała zebranym za przybycie i zakończyła 
obrady.  

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Polityki Społecznej 

Bernadeta Magiera 

 

 

Protokołowała  

Alicja Trocka 


